
Sagen om RGS’ miljøgodkendelse ender nu på byrådets bord.  

Det blev udfaldet af onsdagens møde i Klima- og Miljøudvalget, hvor Socialdemokratiets Anne Bjergvang 

valgte at benytte sig af sin standsningsret. Det til trods for, at det i går kom frem, at det ifølge kommunens 

advokater fremover skal være Miljøstyrelsen, der er myndighed for virksomheden RGS Nordic A/S på 

Stigsnæs. Det skyldes, at det ifølge advokaterne er Miljøstyrelsen og ikke Slagelse Kommune, der har 

myndighedskompetencen i forhold til RGS, hvilket fremgår af et notat fra 24. marts. 

På baggrund af notatet meddelte udvalgsformand Jørgen Grüner (SF) tirsdag, hvor udvalget blev informeret 

om notatet, at man ikke kan træffe anden beslutning end at overlade sagen til Miljøstyrelsen. 

Den præmis anerkender Anne Bjergvang ikke. 

- Da jeg mener, det er uklart, om en virksomhed, der tidligere har været registreret for affaldsbehandling og 

bortskaffelse, pludselig kan overgå til en registreringskode, der handler om spildevandsrensning, så 

forsøgte jeg at sikre mig, at dette kunne blive undersøgt. Det lykkedes ikke. 

- Jeg mener ikke, man sådan uden dokumentation og sagsbehandling kan ændre godkendelseskode. Jeg 

anerkender heller ikke den præmis, at vi som kommune er tvunget til at oversende tilsynet med RGS til 

Miljøstyrelsen. Sagen var jo gjort klar til behandling i Slagelse Kommune, og vi var på vej med en nutidig, 

stram miljøgodkendelse. Det er tankevækkende, at man pludselig får den tanke, at man som virksomhed i 

stedet skulle have en anden tilsynskode. Konsekvensen af et skifte af kode vil jo være, at en 

miljøgodkendelse vil blive op mod et år forsinket, fordi Miljøstyrelsen i givet fald skulle starte en sag op. På 

den måde vil RGS kunne fortsætte på gammel miljøgodkendelse i endnu et år - det vil ikke være godt for 

hverken natur eller havmiljø, siger Anne Bjergvang (S). 

Derfor kan byrådet altså se frem til at skulle drøfte sagen på byrådsmødet den 24. april. 


